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Referat bestyrelsesmøde 

Dato: 31-10-2022 - Møde nr. 2 efter ordinær generalforsamling 

Deltagere Kennet, Marianne og Per 

Fraværende  Afbud Anette og Lisbeth 

 

1. Underskrift på referat fra seneste ordinære møde. 

Godkendt og underskrevet. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

3. Renovation – videre forløb. 

Vi orienterede på den ekstraordinære generalforsamling 9. august 2022, om affaldssortering som 

implementeres fra maj 2023. Der skal sorteres i 10 fraktioner. Der var blandt de fremmødte 

andelshavere en klar interesse i at vi IKKE får 3 affaldsspande ved hver bolig men i stedet søger en 

løsning med centralt opstillede affaldskuber. Det betyder at alle skal sortere og aflevere affald i 

disse kuber. Vi besluttede enstemmigt at arbejde videre med en løsning om opstilling oppe ved den 

kommunale vej, så vi ikke får flere affaldsbiler ned på vores område. Når de afhenter disse kuber, 

vil der blive sat støtteben fra lastbilen ned på asfalten. Den risiko der er ved beskadigelse af vores 

asfaltbelægning, har vi selv ansvaret for. Har netop set når de afhenter papiraffald ud for 

børnehaven – her har de også støtteben sat ned på asfalten. Derfor går vi efter denne løsning. 

Andelshaverne vil blive orienteret inden endelig beslutning. 

4. Renovering af tagrender 

Da vi må forvente øgede renteudgifter i 2023, har vi enstemmigt i bestyrelsen besluttet at indstille 

til generalforsamlingen at de manglende tagrender først bliver udskiftet når de er defekte. Der er 

synsmæssigt meget lidt forskel på den nye og gamle tagrender. Så ingen kvalitetsforringelse ved 

denne løsning. 

5. Arealpleje 

Drøftede mulighed for i foreningen selv at overtage noget af havemandens arbejde, f.eks. 

hækkeklipning. Hækkene bliver klippet én gang om året i august. Kunne så evt. falde sammen med 

en arbejdsdag. Vi aftalte at vi skal drøfte det på generalforsamlingen. Vi kan så søge flere forslag til 

evt. besparelser i kommende år.   

6. Fremtidig Malerarbejde 

Alle boliger er nu malet af maler. Der er 2 boliger hvor andelshaver selv forestår malerarbejdet. 

Boligerne skal gerne have en ensartet standard. I 2023 vil der ikke være malerarbejde. Men i 2024 

vil vinduerne igen skulle males over et 3-års rul. Bestyrelsen foreslår at vinduer fortsat bliver malet 

af en professionel maler. Vi vil derimod foreslå på generalforsamlingen at carporte igen går tilbage 

til at blive malet af den enkelte andelshaver. Kan oplyse at malerarbejde for 20 boliger har kostet 



kr. 203.103. Denne udgift har ikke været en del af budgettet forud for 2020. Drøftes således på 

generalforsamling 

7. Batteriservice 

Ingen ændringer – kontakt kan fortsat rettes til Kennet og Per. 

8. Slibning af gulve 

Vi vil meget gerne have orientering fra andelshavere hvis gulvet slibes, så vi kan oplyse vores 

byggesagkyndige hvor mange gange det enkelte gulv er slebet. Gulvene kan kun tåle at blive slebet 

få gange. Dette af hensyn til den byggesagkyndiges vurdering af gulvenes stand i forbindelse med 

salg. 

9. Økonomi/Regnskab 

Vi har i årets første 3 kvartaler haft et overskud efter afdrag på kr. 71.771. Vi mangler dog en stor 

regning fra tømreren for udskiftning af vandnæser og tagrender. Herudover er der bestilt 2 nye 

hoveddøre, som begge er utætte, og ikke ifølge tømreren kan betale sig at lave. Men alt i alt et 

fornuftigt resultat hidtil. Vi ser dog ind i at renten fra 2023 vil ramme vores renteloft. Så 

fremadrettet skal vi agere herefter. 

10. Udviklingen i markedsværdien 

Værdien er fortsat faldende. Har nu nået en værdi så vi ikke skal betale for at udtræde af vores 

rentegaranti men derimod kan få udbetalt et kontant beløb på ca. kr. 700.000 ved udgangen af 

september 2022. Det skal dog siges at denne værdi ændrer sig hver måned. Vi skal dog ikke 

udtræde af ordningen da den netop er valgt for at sikre vores renteloft. 

11. Justering af pris for boliggennemgang ifm. salg 

Sælger af en andelsbolig skal til Andelsboligforeningen i dag betale kr. 4.000. Beløbet dækker 

arbejdet med administrative udgifter og udgiften til den byggesagkyndige. Vi kan nu se at prisen for 

gennemgang af én bolig beløber sig til kr. 3.906. Vi kan kun forvente at denne pris vil stige 

fremover. Derfor vil en enig bestyrelse foreslå generalforsamlingens at prisen for salg skal udgøre 

kr. 6.000. Andelshavere skal ikke have udgift i forbindelse med en anden andelshavers salg af en 

andelsbolig. 

12. Dato for næste møde 

Mødet skal afholdes i januar når regnskabsudkast er udarbejdet. Der indkaldes herefter til møde. 

13. Interesseliste 

Vi har nu anvendt salg via interesselisten ved salg af 2 boliger. Vi har fundet det positivt.  

14. Eventuelt 

Marianne har undersøgt mulighed for styring af vores rumfølere via en app. Viser sig dog at 

leverandøren ikke kan garantere hvor godt det virker. Der skal oprettes gateway. Vi ønsker ikke at 

gå videre med sagen. 

Marianne er indtrådt i bestyrelsen til erstatning for Nina der har solgt sin bolig. 


